

Hesamail keeps you regularly updated on the ETUI's activities in the field of health and safety at work, and delivers information on European and international occupational health and safety issues direct to your desktop.

175 - June 2020

Publications



Essential but unprotected: highly mobile workers in the EU during the Covid-19 pandemic

The Covid-19 pandemic has shown that highly mobile workers who frequently move either within or in and out of the European Union (EU) are irreplaceable during a public health crisis. Nevertheless, they often remain the least protected and most vulnerable. [Find out more](#)

ETUI News

[A new website for the European Trade Union Institute \(ETUI\)](#)

In mid-June 2020, the European Trade Union Institute (ETUI) launched a provisional version of its new website www.etui.org, which now offers content that is easier to access, use and read. The main improvements of the new site can be seen in the renewal of the information architecture used, improved security and accessibility of the content, data protection, and greater ease in searching and sharing the available content. The navigation menu offers a permanent structure to discover the various other platforms or websites managed by the ETUI as well as the pages on publications, topics, the Education Department, services, events, and graphics and specific data related to strikes in Europe and trade union COVID-19-related initiatives. The etui.org site is still under construction and the whole team is working on it. While we await the completion of this work, your comments are welcome...

News

[The return to work of housecleaning staff](#)

As lockdown restrictions in Europe are slowly but surely eased, the return of workers to their activities is done in different ways depending on the industry and the country. In the case of Belgium, resumption of work activities started on the 4th May. Nevertheless, some industries never really stopped, as is the case for essential services. Additionally, a few of non-essential ones only partly stopped. [Find out more](#)

[Covid-19 rising cases in Czech mines](#)

As Covid-19 cases continue to grow among coal miners in the Silesia Province in southern Poland, there are increasing worries that a similar situation might be developing in the neighboring Moravian-Silesian region, in the North-East of the Czechia. As of 16th June, Czechia had a little more than 10,000 cases and accounted for 330 deaths. While in proportion the country has more cases per hundred thousand inhabitants than Poland, its death rate is lower than its neighbor. [Find out more](#)

[Closure of Polish mines following a spike in Covid-19 cases](#)

While for a long time Eastern Europe seemed to avoid the high levels of Covid-19 cases of Western Europe, and still has considerably lower contamination and death rates, Poland has recently experienced an uptick in cases. On 15th June, the country numbers amounted to a little less than 30,000 cumulative cases and around 1200 deaths. However, 5600 of the cases have been confirmed in the last 14 days. [Find out more](#)

Webinar

[The real work of art. Launch of HesaMag#21 - 25 June 2020](#)

An artist's work is driven by passion not necessity, so the theory goes. But does that mean artists should not have the same expectations of pay, security and conditions as any other worker? Precarity and low pay – even lack of payment – are common problems across the art world. And due to the nature of the work and structure of the sectors, collective action and struggle can be challenging. [You can watch it again here](#)

Le Hesamail a pour objectif de vous informer régulièrement sur les activités de l'Institut syndical européen (ETUI) et sur l'actualité européenne et internationale dans le domaine de la santé et de la sécurité au travail.

175 - mai 2020

Publications



Essentiels mais non protégés : des travailleurs très mobiles dans l'UE pendant la pandémie du Covid-19

La pandémie de Covid-19 a montré que les travailleurs très mobiles qui se déplacent fréquemment à l'intérieur ou à l'extérieur de l'Union européenne (UE) sont irremplaçables lors d'une crise de santé publique. Néanmoins, ils restent souvent les moins protégés et les plus vulnérables. [Lire la suite](#)

ETUI News

[Un nouveau site pour l'Institut syndical européen \(ETUI\)](#)

Depuis la mi-juin 2020, l'Institut syndical européen (ETUI) a lancé une version provisoire de son nouveau site www.etui.org qui propose désormais un contenu plus simple d'accès, d'utilisation et offre une meilleure lisibilité. La principale avancée majeure du nouveau site réside dans le renouvellement de l'architecture de l'information utilisée, l'amélioration de la sécurité et de l'accessibilité du contenu, la protection des données et la facilité de recherche et de partage du contenu disponible. Le menu de navigation offre une structure permanente pour découvrir les différents autres plateformes ou sites webs gérés par ETUI, les publications, les topics, le département Education, les services, les événements et les données spécifiques liés aux grèves en Europe, les initiatives du monde syndical face au Covid-19 ou les visualisations et infographies. Le site etui.org reste encore état de construction et toute l'équipe y travaille pour parfaire l'ouvrage. En attendant de finaliser le travail, vos commentaires restent les bienvenus...

News

[Le retour au travail du personnel de nettoyage](#)

Alors que les restrictions en matière de confinement en Europe se sont lentement mais sûrement assouplies, le retour des travailleurs à leurs activités se fait de manières différentes selon l'industrie et le pays. Dans le cas de la Belgique, la reprise du travail a commencé le 4 mai. Mais certaines industries ne se sont jamais vraiment arrêtées, comme c'est le cas pour les services essentiels. [Lire la suite](#)

[Covid-19 : hausse des cas dans les mines tchèques](#)

Alors que les cas de Covid-19 continuent de se multiplier parmi les mineurs de charbon de la province de Silésie dans le sud de la Pologne, on craint de plus en plus qu'une situation similaire ne se développe dans la région voisine de Moravie-Silésie, dans le nord-est de la République tchèque. Au 16 juin, la République tchèque comptait un peu plus de 10 000 cas et 330 décès. Si, proportionnellement, le pays compte plus de cas pour cent mille habitants que la Pologne, son taux de mortalité est inférieur à celui de son voisin. [Lire la suite](#)

[Fermeture des mines polonaises suite à un pic de cas de Covid-19](#)

Alors que pendant longtemps, l'Europe de l'Est est parvenue à éviter les niveaux élevés de cas de Covid-19 d'Europe de l'Ouest et qu'elle enregistre toujours des taux de contamination et de mortalité considérablement plus faibles, la Pologne a récemment connu une augmentation du nombre de cas. Le 15 juin, les chiffres du pays s'élevaient à un peu moins de 30 000 cas cumulés et environ 1 200 décès. Toutefois, 5 600 cas ont été confirmés au cours des 14 derniers jours. [Lire la suite](#)

Webinar

[Art et travail. Lancement du HesaMag#21 - 25 juin 2020](#)

Vous pouvez [revoir le webinaire ici](#) (en anglais uniquement).

ETUI respects your privacy. We are updating our data protection policies following the GDPR principles and legal requirements. You have the right to ask further information on how your data is used by contacting dataprivacy@etui.org If you wish to modify your personal data in our database you can contact mnikolova@etui.org

We would like to keep in touch with you. To update your preferences regarding the information you would like to receive from the ETUI please [click here](#)

The ETUI is financially supported by the European Union. ETUI, aisbl 2020

Koning Albert II Laan 5
Boulevard du Roi Albert II, 5
Brussels, 1210
Belgium



[Unsubscribe from this newsletter](#)
[Unsubscribe from all ETUI e-mail communication](#)